Q1. 何謂「學程」？ What is “Program”?
Ans: 
(1) 「學程」是規劃整合院系所的課程，可供學生自由選擇，以達到符合社會脈動的一種彈性組合的課程規劃。
The “program” is to plan and integrate the courses of colleges and departments for students to choose freely, so as to achieve a flexible combination of curriculum planning in line with the social pulse.
(2) 跨領域學程屬「學分學程」，係經本校教務會議核准之第二專長，學生於修讀完成可申請核發學分學程證書。
The Interdisciplinary Course Program of the exposition is a “program”, which is the second specialty approved by the university assembly. Students can apply for a program certificate after completing the course.
Q2. 「雙主修」、「輔系」及「學分學程」如何申請？ 
     How to apply for “Double Major”,“Minor Major” and “Program”?
Ans: 
(1) 「雙主修 Double Major」(註冊組 Registrar Section)
· 申請說明&流程 Application description & process：

1. 自第二學期起至應屆畢業學年第一學期止申請修讀性質不同學系為雙主修。
  From the second semester to the first semester of the current graduation academic year, 

students who apply for different types of courses are double major.
2. 依行事曆所訂申請日期，至個人portal→學習檔案→輔系/雙主修申請。
  According to the application date specified in the calendar, apply to the Portal→ study file→
Minor/Double Major.
3. 經本系及欲申請學系審核後，將以e-mail通知審核結果。
  After being reviewed by the department and the department to be applied for, the review 

results will be notified by e-mail.
· 本校學生完成本學系（所、學位學程）畢業規定與雙主修之取得要件者，其畢業生歷年成績表、畢業證書等均准加註雙主修學系名稱。學士班學生其未修滿他系全部專業（門）必修科目與學分而已修達輔系規定之標準者，則加註輔系名稱。
· Students who have completed the graduation regulations of the department (college, degree program) and the requirements for obtaining double majors, their graduate transcripts and graduation certificates over the years are allowed to add the name of the double major department. For undergraduate students who have not completed all the required subjects and credits of other departments but have reached the standards specified by the Minor Major department, the name of the Minor Major department shall be added.
· 詳細內容請參考「元智大學學生修讀雙主修辦法」。
For more details, please refer to “Yuan-Ze University Regulations for Students Taking Double Major”.
(2) 「輔系 Minor Major」(註冊組 Registrar Section)

· 申請說明&流程 Application description & process：

1. 學生得自第二學期起選定輔系。
  Students may choose a minor department from the second semester.
2. 依行事曆所訂申請日期，至個人portal→學習檔案→輔系/雙主修申請。
  According to the application date specified in the calendar, apply to the Portal→ study file→

Minor/Double Major.
3. 經本系及欲申請學系審核後，將以e-mail通知審核結果。
  After being reviewed by the department and the department to be applied for, the review 

results will be notified by e-mail.
· 凡修滿輔系規定之科目與學分者，成績及格者，其畢業證書加註輔系名稱。
For those who have completed the required subjects and credits of the Minor Major department and passed the examination, their graduation certificates shall be marked with the name of the Minor Major department.
· 詳細內容請參考「元智大學學生修讀輔系辦法」。
For more details, please refer to “Yuan-Ze University Regulations for Students Taking Minor”.
(3) 「學分學程 Program」(各學程負責單位 Responsible units of each program)
· 學分學程一律採預先登記制，即先登記後修課的方式，欲修讀學分學程之同學，應於各學程規定期限內先向各學分學程負責單位登記申請，並須經核准後始可修讀。
All programs adopt a pre-registration system, that is, register first and then take courses. Students who want to take program shall apply for registration with the responsible unit of each program within the prescribed period of time for each course, and shall not take programs until they are approved.
· 線上登記：個人Portal→學習檔案→跨領域學程→登記喜歡的學程。
Online registration: Portal→ Learning files→ Interdisciplinary Course Program→ Registration of favorite program.
· 若畢業前未修完沒有關係，但鼓勵大家提早做好選課規劃。
It doesn't matter if you haven't finished the course before graduation, but you are encouraged to plan your course selection in advance.
· 凡修滿各學程修業規定之課程，授予學分學程證書。
All students who have completed the required courses of each course will be awarded program certificates.
· 詳細內容請參考各學程之學程科目表。
For details, please refer to the program list of each program.
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